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Tirsdag

10.00-17.00
Hundested havn: Sandskulp
turfestival

14.00-17.00
Frederiksværk bibliotek:  
Lektiecafé 

15.00-16.00
Hundested bibliotek: Advokat
vagten

16.00-20.00
Marineforeningen, Arresødal: 
Flagdag

17.30 
Ølsted kirke: Familieguds
tjeneste 

20.00
Støbeskeen, Frederiksværk:  
Til Sidste Fjer

Museer

11-16
Knud Rasmussens Hus, Hunde
sted, alle dage undt. mandag

10-14
Palæet, Torvet, Frederiksværk  
arkiv og bibliotek tirsfredag

Onsdag

Hundested Kino
19.: Når befrielsen kommer

Det sker Halsnæs: Bøgebjergard er blevet byget om, så ukrainske flygtninge kan indvarteres på stedet.  
De første flyttede ind i juni. 

B øgebjerggård var egent-
lig sat til salg af Hals-
næs Kommune, for 

bygningerne, der tidligere 
har været både ungdomsskole 
og specialiseret skoletilbud, 
har siden 2019 stået tomme 
og ubrugte hen. Men siden 
starten af sommerferien har 
stedet igen genlydt af liv, og 
i slutningen af juni yttede 
de første ukrainske ygtnin-
ge ind. 

To af bygningerne på Bøge-
bjerggård - SFO- og Undervis-
ningsbygningerne - er nemlig 
de seneste tre måneder blevet 
renoveret og indrettet med 16 
værelser, så det kan bruges 
som indkvarteringssted for 
op mod 34 ygtninge. 

- Den ene bygning er taget 
i brug, og den anden forventer 
vi bliver færdig inden 1. sep-
tember. Pt. bor der 17 perso-
ner, heraf otte nyankomne, så 

der er stadig ledig kapacitet, 
siger Brian Madsen, afdelings-
leder for Job og Beskæftigelse 
i Halsnæs Kommune med an-
svar for kommunens Ukra-
ine-indsats. 

Uundværlig hjælp
De mange tusind ukrainske 
ygtninge, som er kommet 
til Danmark, bliver fordelt 
mellem landets kommuner 
af Udlændingestyrelsen. I 
skrivende stund er Halsnæs 
Kommune blevet visiteret 205 
ukrainske ygtninge i alt, af 
dem opholder 148 personer 
- 102 voksne og 46 børn - sig 
stadig i kommunen. 

- Integrationen af dem er 
gået rigtigt godt. Vi har rigtig 
mange, der er i job, og som er 
blevet del af kommunens for-
eningsliv, siger Brian Madsen.

- UkraineAid, Røde Kors 
og de civile borgere har alle 
sammen en stor andel i, at det 
er gået så godt. Hvad enten de 
viser borgere rundt, hjælper 
dem med at komme på plads, 
læse breve fra staten, yde 
lektiehjælp eller bare holde 
kontakten med ukrainerne. 
De har hjulpet helt utroligt, og 
vi kunne ikke have løftet det 
alene uden de frivillige orga-
nisationer og foreninger. De 
er uundværlige for os. 

Halsnæs Kommune leder 
dog efter ere private, som 
vil udleje et værelse, anneks, 
lejlighed eller lignende til de 
ukrainske ygtninge. 

- Vi håber at nde lidt ere 
private med ekstra kvadrat-
meter, som de gerne vil leje ud. 
Det er bedre for integrationen, 
at ukrainerne kommer ud og 

bor privat. De bliver mere en 
del af samfundet, siger Brian 
Madsen. 

Brug for flere senge
Flertallet af ukrainerne i Hals-
næs bor fortsat privat enten 
i egen bolig eller indlogeret 
hos private, men mange har 
brug for at blive indkvarteret 
af kommunen. Siden 2022 har 
Frederiksværk Vandrehjem 
været det primære indkvar-
teringssted for ukrainske 
ygtninge sammen med kom-
munale ygtningeboliger på 
Skovfogedlodden, Støberled-
svej og Søndergade.

Den fortsatte stigning i 
antallet ygtninge, der skal 
indkvarteres, har dog bety-
det, at der var brug for ere 
ledige senge. 

Derfor besluttede byrådet 

den 27. april at afsætte 1,2 mil-
lioner kroner til at indrette og 
renovere ere af bygningerne 
på Bøgebjerggaard til ukrain-
ske ygtninge. Desuden har 
man stoppet nedrivningen 
af børnehuset Baggersvej, så 
stedet kan bruges til indkvar-
tering af ygtninge, hvis der 
bliver behov for det.

- Hvis tallene fra Udlæn-
dingestyrelsen holder, så 
forventer vi at modtage 16-
18 ygtninge i resten af 2023, 
og mellem 40 og 45 i 2024. 
Men det er selvfølgelig med 
forbehold for, at krigen der-
nede kan blive både værre og 
bedre, siger Brian Madsen. 

- Står de tal til troende, så 
vil det betyde, at kommunen 
får brug for ekstra indkvarte-
ringsmuligheder, siger Brian 
Madsen. 

Tom ungdomsskole står klar til 
ygtninge: De første er yttet ind
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Debat

Af Steen Bager

Formand, Radikale Venstre   

Halsnæs

Klimaforandringerne banker 
på døren, og med dem følger 
udfordringer for de danske 
kyster. Men hvilken retning 
skal vi tage for at beskytte dis-

se kyster? Regeringen og Mil-
jøministeriet har d. 18 august 
droppet planen Nordkystens 
Fremtid, men er ikke kommet 
med noget alternativ Det kri-
tiserer Formand for Radikale 
Venstre, Martin Lidegaard i
Frederiksborg Amts avis 30. 
august.

Martin Lidegaard peger 
på behovet for en national 

strategi. Samme dag siger 
Frank Eske-Lund formand 
for foreningen Hunderevet til 
Halsnæs Avis, at det er godt 
Nordkystens Fremtid bliver 
droppet og anbefaler en mere 
naturlig tilgang med opret-
telse af stenrev. Men hvorfor 
ikke kombinere det bedste fra 
begge verdener?

Vi har brug for en natio-

nal strategi, som Lidegaard 
foreslår. Men denne strategi 
bør inkorporere moderne, 
miljøvenlige løsninger.

Frank Eske-Lunds forslag 
om stenrev og biogene rev ER 
vejen frem så vi arbejder med 
naturen, i stedet for konstant 
at kæmpe imod den.

Staten bør tage en aktiv 
rolle i nansieringen af disse 

initiativer. Vi kan ikke overla-
de det til kommuner og pri-
vate lodsejere, det er bydende 
nødvendigt. For vand kender 
ingen kommunegrænser

Ved at kombinere en stærk 
national strategi med miljø-
venlige løsninger kan vi sik-
re, at vores kyster forbliver 
smukke, robuste og livlige 
for kommende generationer.

En bæredygtig fremtid for vores kyster

Torsdag . september 
kl. -er foreningen 
Halsnæs Filosoferer vært 
for et foredrag med losof 
Ph.D.  Johan Gersel  fra 
CBS i caféen Karl-e i Fre-
deriksværk.

Her vil deltagerne  
fordybe sig i hvad der 
egentlig er sandhedens 
væsen. 

- Dette foredrag vil 
handle om, hvordan 
sandhed fungerer som et 
ideal for tale, tænkning 
og begrundelse. Dermed 
vil der blive kastet lys på 
den forskydelse der sker 
i vores fælleskab, når 
idealet om sandhed ud-
fordres af for eksempel 
relativisme, post-truth 
retorikken, og mistro 
overfor videnskaben, 
siger Johan Gersel,

Tilmelding på: hals-
naeslosoferer@outlook.
dk

Hvad er 
sandhedens 
væsen?

Områderedaktør

Niels Jørgen Larsen
tlf 48 4 41 
halsnaes@sn.dk


